
Inuussutissarsiornermut Aatsitassanullug Naalakkersuisoq 
Naalakkersuisoq for Erhverv og Råstoffer NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut 

Jens Immanuelsen, Siumut 

Svar på spørgsmål nr. 200 

Du har i henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsat følgende spørgs

mål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål 1 

Har der været offentlig høring da de tidligere Naalakkersuisut 'ra 2009 til 2013 godkend
te efterforskning i Kvanefjeldet ved Narsaq? 

Svar 

Den oprindelige tilladelse til efterforskning på standardvilkår blev meddelt i 2005. Denne 

tilladelse gav ret til efterforskning efter mineralske råstoffer, radioaktive grundstoffer og 

hydrokarboner dog undtaget. I 2010 blev der givet en godkendelse til at selskabet kunne 

udarbejde dækkende lønsomhedsstudier inklusiv vurderinger af virkning på miljø og 

samfundsmæssig bæredygtighed for forekomster af mineraler med et indhold af radio

aktive grundstoffer over almindelig baggrundsstråling. Denne godkendelse betød, at det 

var tilladt at fortsætte efterforskningen efter sjældne jordarter, trods et forhøjet indhold af 

uran i forekomsten. April 2012 meddeltes et tillæg til tilladelsen hvoraf det fremgik, at 

efterforskningstilladelsen også omfattede radioaktive grundstoffer. Tillægget indeholdt 

også en bestemmelse om at rettighedshaveren ikke havde ret til at få meddelt en tilla

delse til udnyttelse af radioaktive grundstoffer. 

Der blev ikke i forbindelse med Naalakkersuisut godkendelsen i 2010 og tillægget i 2012 
foretaget offentlig høringer. 

Spørgsmål 2 

Hvor opbevarer man uranen 'ra efterforskningen? 

Svar 
Alle efterforskningsprøver og efterforskningsborekerner opbevares af selskabet (GME). 
En del af materialet er sendt til Australien , hvor bjergartsprøver og dele af borekernerne 

er analyseret. 

Spørgsmål 3 

Er der indgået en aftale angående uranen der er udvundet under efterforskningen? 
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Svar 
Der er gennemført laboratorieundersøgelser på bjergartsprøver og borekemer. 

Spørgsmål 4 

Hvordan har staten reageret over for uranefterforskningen, og hvad har de gjort ved 

denne her sag? 

Svar 
Råstofområdet overgik til Selvstyret i 2010 og dermed kompetencen til meddelelse af 
tilladelse til efterforskning af alle mineraler herunder uran. 
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